
 
 

SIGULDAS NOVADA 

UZŅĒMĒJU KONSULTATĪVĀS PADOMES SĒDE 

 

 

2025.gada. 30.janvārī                        Siguldā     Nr.1/2025 

 

PROTOKOLS 

 

 

SĒDES SĀKUMS:  plkst.16.00 

VIETA:  STEAM izglītības centrs “Roboskola”, Valdemāra iela 3A, Sigulda 

 

SĒDI VADA: Dagnija Samanta Zariņa, Attīstības un investīciju pārvaldes, 

Uzņēmējdarbības projektu vadītāja 

 

 

SĒDI PROTOKOLĒ:  Dagnija Samanta Zariņa, Attīstības un investīciju pārvaldes, 

Uzņēmējdarbības projektu vadītāja 

 

PADOMES SASTĀVS (piedalās): 

1. Aleksejs Mjaliks, SIA "Prime Peaks", valdes loceklis; 

2. Dagnija Nuķe, SIA "Barakuda M" valdes locekle; 

3. Guntis Čivčs, SIA "Retail Management" valdes priekšsēdētājs (attālināti); 

4. Agris Grīnbergs, SIA "Vieta" valdes loceklis; 

5. Evija Bīriņa, SIA "EURUS NORD" valdes locekle (attālināti); 

6. Gunārs Dzenis, SIA „Kokpārstrāde 98” valdes priekšsēdētājs;  

7. Andris Strapcāns, SIA "Green Villa" valdes loceklis; 

8. Raitis Rodiņš, K/S “Ekoloģisks.lv” valdes priekšsēdētājs; 

9. Kristīne Jonīte Jurkēviča, SIA “BRŪNU HES” valdes priekšsēdētāja; 

10. Kristīne Ragaine, SIA "Latvijas Lauku konsultāciju un izglītības centrs 

struktūrvienība Pierīgas konsultāciju birojs" biroja vadītāja; 

11. Jānis Auseklis, pašnodarbinātais Autoskola AMV; 

12. Kaspars Rumba, SIA „Smart Law” valdes loceklis 

13.  Dace Vanaga–Mikane, SIA “Rehabilitācijas centrs “Krimulda”” valdes 

priekšsēdētāja; 

14. Indra Seļuka, SIA “Visi Var” pārstāve 

 

 

PIEAICINĀTIE (piedalās): 

1. Linards Kumskis, Siguldas novada pašvaldības domes priekšsēdētājs; 

2. Ina Stupele, Siguldas novada pašvaldības domes priekšsēdētāja vietniece; 

3. Gatis Konrads, Attīstības un investīciju pārvaldes vadītājs; 

4. Aldis Ezeriņš, Iepirkuma nodaļas vadītājs; 



5. Dagnija Samanta Zariņa, Attīstības un investīciju pārvaldes 

Uzņēmējdarbības projektu vadītāja; 

6. Lauma Larionova, Attīstības un investīciju pārvaldes Uzņēmējdarbības 

projektu vadītāja; 

7. Linda Liepiņa, “Roboskola” vadītāja; 

8. Siguldas novada uzņēmēji 

 

PADOMES SASTĀVS (nepiedalās): 

1. Sandis Jansons, SIA „LM Center" īpašnieks, AS "Sadales tīkls" valdes 

priekšsēdētājs; 

2. Imants Rendenieks, SIA "FORTIS VM" valdes priekšsēdētājs; 

3. Viktors Grūtups, SIA "Rāmkalni Nordeco" īpašnieks; 

4. Ilze Steķe, SIA “Konstrukcijas Montāžas serviss” valdes locekle/īpašniece; 

5. Elvijs Ozoliņš, SIA “RE Pumpuri” valdes loceklis; 

6. Vilnis Saulājs, SIA "VILSA" direktors 

 

 

DARBA KĀRTĪBĀ:  

1. Pašvaldības budžeta prioritātes 2025.gadā (Linards Kumskis, domes 

priekšsēdētājs) 

 

2. Iepirkumu plāns 2025.gadam. Izmaiņas iepirkumu procesos (Aldis Ezeriņš, 

Iepirkuma nodaļas vadītājs) 

 

3. Attīstības un investīciju pārvaldes uzņēmējdarbības 2025.gada prioritātes (Gatis 

Konrads, Attīstības un investīciju pārvaldes vadītājs) 

 

4. Uzņēmēju konsultatīvās padomes priekšsēdētāja un padomes priekšsēdētāja 

vietnieka ievēlēšana (Dagnija  S. Zariņa, Uzņēmējdarbības projektu vadītāja) 

 

5. “Roboskola” prezentācija (Linda Liepiņa,“Roboskola” vadītāja) 

 

NORISE: 

 

1. Sēdi atklāj Attīstības un investīciju pārvaldes Uzņēmējdarbības projektu vadītāja 

Dagnija Samanta Zariņa, kura iepazīstina uzņēmējus ar STEAM izglītības centra 

“Roboskola” vadītāju Lindu Liepiņu, kuras telpās notiek padomes sēde. 

2. Roboskolas vadītāja pastāsta par izglītības centru un tā piedāvātajiem 

pakalpojumiem. 

3. Sēdi turpina pašvaldības priekšsēdētājs Linards Kumskis, kurš uzņēmējus iepazīstina 

ar Siguldas novada 2025.gada budžeta prioritātēm. Pašvaldība pie budžeta izstrādes 

strādā no septembra līdz janvārim. Šā gada budžeta prioritātes, līdzīgi kā katru gadu, ir 

izglītība, sociālie pakalpojumi, infrastruktūra, ceļi. 

4. Plānojot budžetu tiek ņemti vērā Siguldas novada ilgtspējīgas attīstības stratēģijas 

2021.-20245. gada mērķi: 1) “Dzīves telpa ar kvalitatīvu publisko infrastruktūru, 

pakalpojumiem un drošu vidi”;  No uzņēmēju skatu punkta tie ir darbinieki, kuri dzīvo 



kvalitatīvos mājokļos un pašvaldība nodrošina publisko infrastruktūru, ceļus, 

apgaismojumu. 2) “Efektīva pārvalde un ekonomisko aktivitāti veicinoša daudzveidīga 

un konkurētspējīga saimnieciskā darbība”. 

5. Siguldas novada budžeta prioritātes 2025.gadam: 

• sabalansēts un ilgtspējīgs budžets, saglabājot atbalstu novada iedzīvotājiem un 

finansējumu kultūras, sporta, izglītības brīvprātīgajām iniciatīvām; Uz 

2025.gadu pašvaldībai uzkrājumā ir 5,5 milj.eiro. 

• Digitalizācijas un viedo projektu attīstība, īpaši civilās aizsardzības un drošības 

jomā; Plānots ieviest mākslīgo intelektu pašvaldības darbā, piemēram, 

Smiltenes pašvaldība jau tagad izmanto mākslīgo intelektu darbā, sagatavojot 

juridiskās vēstules iedzīvotājiem. Civilās aizsardzības, drošības jomā ir svarīgi 

apzināt jau tagad esošās patvertnes, veidot video novērošanu un rūpēties par 

iedzīvotāju drošību dažādās krīzes situācijās. Pašvaldība ir pieteikusies uz 

Eiropas fondu finansējumu 400 tūkst. eiro apjomā. Aprīlī būs zināms, vai 

projekts tiks apstiprināts. 

• Investīciju projektu finansēšana- ceļu un ielu infrastruktūrā, t.sk. piesaistot 

Eiropas Savienības finansējumu; Ceļiem plānots izmanto gan kredītlīdzekļus, 

gan pašvaldības dotācijas, ņemot vērā arī uzņēmumu vajadzības. Eiropas 

finansējuma projektam, Vildogas ceļam ir uzsākti būvniecības darbi, kā arī 

Lauku ceļam notiek infrastruktūras darbi.  

• investīciju projektu finansēšana – izglītības, sporta būvju u.c. infrastruktūrā; 

Lielākais plānotais projekts ir Siguldas pilsētas vidusskola, kurai ir izsludināts 

iepirkums uz projektēšanu. Pilsētas vidusskolas projektu plānots realizēt 5-7 

gadu laikā. Skolā plānots jau tagad investēt tekošajiem remontdarbiem un led 

apgaismojumam, kas palīdzēs ietaupīt elektrību. Apgaismojums tiks īstenots 

pēc PPP principa (Publiskās Partnerības Principa), kur pašvaldība nevis maksā 

par piegādāto un uzstādīto lampu apjomu, bet no ietaupītās elektroenerģijas.  

Plānots attīstīt sporta infrastruktūru Peltēs un uzbūvēt sporta laukumu. 

2024.gadā ir iegādāta zeme šim mērķim un parakstīts nomu protokols ar Futbola 

federāciju.  

• sociālo pakalpojumu attīstība, īpaši sociāli mazaizsargāto iedzīvotāju grupu 

pakalpojumu nodrošināšana; 11 % no pašvaldības kopēja budžeta ieņem sociālo 

pakalpojumu nodrošināšana. Ir pabeigta deinstitucionālo ēku būvniecība.  

• pašvaldības darbinieku atalgojuma paaugstināšana, birokrātijas mazināšana, 

procesu paātrināšana un efektivizēšana.  2024.gadā tika veikts funkciju audits, 

kā rezultātā tika pārstrukturizētas pašvaldības pārvaldes, lai efektivizētu 

birokrātisko aparātu. 

• atbalsts ģimenēm – brīvpusdienas izglītības iestādēs un jaundzimušo pabalstu 

pārskatīšana; Kopumā tie ir 2 milj. eiro gadā. Skolās tiek izmantoti bioloģiskās 

ēdināšanas principi un  īsās, vietējās pārtikas ķēdes no vietējiem novada 

uzņēmējiem. Jaundzimušo pabalstus plānots pārskatīt no 350 uz 500 eiro, lai 

vairotu lielāku dzimstību novadā. 

6. Budžeta ietekme uz atalgojumu:  



• algu fonda pieaugums nepārsniedz 2,6%; 

• minimālās algas pieaugums – 700 eiro līdz 740 eiro (+5,7 %); 

• pedagogu algas pieaugums – 1374 eiro (36 stundas) līdz 1410 eiro (kopējais 

mērķdotācijas pieaugums + 2,6 %); 

• noteiktais minimums valsts un pašvaldības institūcijai jāsasniedz līdz 

2027. gadam. 

7. Vēl viena no jomām, kas ir svarīga jebkurai pašvaldībai ir Civilā aizsardzība, kuras 

uzdevums ir nodrošināt cilvēku, vides un īpašumu drošību, kā arī īstenot atbilstošu 

rīcību katastrofas un katastrofas draudu gadījumā. Civilo aizsardzību īsteno valsts 

un pašvaldību institūcijas un sabiedrība. 

8. Priešsēdētājs aicina piedalīties aptaujā (līdz 10.februārim), lai noskaidrotu 

iedzīvotāju viedokli par novada attīstību laikā no 2021. līdz 2024. gadam, 

problēmām un to iespējamajiem risinājumiem. 

9. Līdz 10.februārim ir iespēja balsot par līdzdalības budžeta idejām.  

10. Jaunajam teritorijas plānojumam ir saņemti vairāk nekā 200 priekšlikumi, kuru 

kopsavilkumu plānots izskatīt februāra sākumā. Noslēgts līgums par plānojuma 

izstrādi un stratēģiskās ietekmes uz vidi novērtējuma un transporta attīstības plāna 

izstrādi ar SIA “Metrum”. Latvijas Universitātes (LU) studentu iesaiste – tikšanās 

ar studentiem, kuri kopā ar pasniedzējiem padziļināti izpētīja trīs novada ciemus –

Egļupi, Lēdurgu un Mālpili. LU pētījuma rezultāti prezentēti pašvaldības vadībai, 

speciālistiem un teritoriju iedzīvotājiem. Plānota tikšanās par satiksmes shematisko 

plānu – februāris/marts. Plānota teritorijas plānojuma pirmās redakcijas publiskā 

apspriešana – maijs/jūnijs 

11. Gatis Konrads iepazīstina ar 2025.gada uzņēmējdarbības aktivitātēm, norādot, ka 

2025.gadā tiek turpināti iepriekš organizētie pasākumi (granta projektu konkurss 

“Māmiņa. Uzņēmēja.”, grantu konkurss “(Ie)dvesma” sadarbībā ar SEB, u.u.), kā 

arī organizēti jauni pasākumi (mājokļu dienas (pavasaris / rudens)), kā arī plānots 

sadarbībā ar Siguldas novada Kultūras un tūrisma centru iesaistīt uzņēmējus 

piedalīties kultūras pasākumos. Atbalsta pasākumi tiek turpināti iepriekšēji 

(būtiskākais ir de minimis atbalsts).  

 

12. Jaunas iniciatīvas 2025.gadā plānots īstenot - birokrātijas novērtējuma iespējas 

(pamatojoties uz Domnīcu rezultātiem: būvvalde, iesniegumu aprite, pakalpojumu 

ceļa kartes, u.c.), SNP kapitālsabiedrību attīstības veicināšana, darbs ar jauniešiem 

(Biznesa ideja jaunietim, uzņēmēju darbnīca) un ideja attīstīšana  - "Sigulda kā 

vieta biznesam”. Sasniedzamie uzņēmējdarbības vides rādītāji (2023-2028), kas 

raksturotu kopējo Siguldas novada attīstības izmaiņas: 

• Darba vietu skaits novadā reģistrētajos uzņēmumos +20 %  

• Uzņēmējdarbības aktivitātes un uzņēmumu skaits +10 % 

• Vidējais atalgojums nodarbinātajiem +20 % 

13. Kas attiecas uz 2025.gada mērķiem, tad plānojam uzrunāt investorus un piedāvāt 

attīstības iespējas, kā rezultātā uzrunāt 50 potenciālos investorus un veikto 

investīciju apjoms būtu 500 000EUR. 

14. Valsts kontrole ir veikusi revīziju “Pašvaldību rīcības, institūciju sadarbības un 

publisko investīciju projektu īstenošanas pilnveides iespējas uzņēmējdarbības 

veicināšanai pašvaldības” un izstrādājusi rokasgrāmatu “Ceļvedis attīstības 

plānošanai uzņēmējdarbības veicināšanai un investīciju piesaistei pašvaldībā”. Lai 

gan Siguldas novads nebija revīzijas apjomā, šī informācija ir būtiska, lai izvērtētu 

darbības un veiktu uzlabojumus un mācītos no citu kļūdām. 



15. Aldis Ezeriņš pastāsta par izmaiņām iepirkuma procesos. Ir noslēgts līgums ar 

iepirkumi.lv, kur iepirkumi tiks izsludināti publiski. Tiek strādāts pie rīka, kur tiks 

atspoguļoti mazie iepirkumi. Iepirkumi.lv noslēgtā līguma izmaksas pašvaldībai 

gadā sastāda 800 eiro. Ir apkopota informācija par mazajiem iepirkumiem no 2500 

eiro līdz 10 tūkst. precēm, pakalpojumiem. Pārtikas iepirkumos par ēdināšanas 

pakalpojumiem tiks ietverts kritērijs par attālumu robežām, tādējādi tiks veicināta 

vairāk vietējo uzņēmēju produkcija.  

16. Uzņēmēji diskutē un uzdod jautājumus: 

✓ Kad ekonomiskā attīstība būs viena no budžeta prioritātēm? Vai plānots novadā 

attīstīt industriālo parku?  - Lai runātu par industriālo parku, vispirms ir jāveic 

precizējumi Teritorijas plānojumā, kur šādi parki varētu būt, kā arī vajadzētu 

izstrādāt uzņēmējdarbības attīstības stratēģiju. 

✓ Uzņēmēji ierosina pašvaldībai atbalstīt uzņēmējdarbību ar infrastruktūras kvotām 

tos uzņēmējus, kuri attīstās un veic investīcijas novadā.  – Pašvaldība jau tagad 

veic atbalstu uzņēmējiem, piemēram, šogad tiek plānota ceļa izbūve uzņēmējam, 

kurš plāno attīstīt dzīvojamo fondu. Pašvaldība regulāri veic sarunas ar 

investoriem, lai apzinātu viņu vajadzības, un iespēju robežās tās realizējot, 

piemēram, ar infrastruktūras, ceļu izbūvi. 

✓ Kā pašvaldība plāno mazināt birokrātiju? – 2024.gadā tika veikta darbinieku 

optimizācija daudzās struktūrās, tādējādi mazinot birokrātijas aparātu, veicinot 

ātrākus lemšanas procesus. 

✓ Uzņēmēji diskutē par izglītību novadā un iesaka pašvaldībai, plānojot budžetu, 

padomāt arī par pedagogu algām, lai novērtētu esošos skolotājus, kuri strādā 

virsstundas, kā arī piesaistīt citus kvalificētus skolotājus novada skolām. Izglītības 

jomai jābūt vienai no galvenajām novadā, jo tā piesaista jaunās ģimenes. 

Pašvaldība informē, ka ir apzināta situācija, ka daudzās skolās trūkst pedagogu, 

tāpēc novada skolās tiek nodrošināti centralizēti robotikas pulciņi, kā arī 

pedagogiem tiek piedāvāti dienesta dzīvokļi un dažādas stipendijas, kā arī tiek 

domāts par transporta kompensācijām. Pašvaldība stratēģiskajos mērķos ir 

iekļāvusi STEAM pulciņiem palielināt finansējumu par 20%. 

✓ Uzņēmēji diskutē, ka pašvaldībai nevajadzētu konkurēt ar uzņēmēju sniegtajiem 

pakalpojumiem, piemērām, izglītības un kultūras jomā. Uzņēmējiem un 

pašvaldībai būtu jābūt vienotiem, kuri sadarbojas viens ar otru nevis konkurē. 

Pašvaldība atbild - kultūras jomā tiek organizēti kultūras projektu konkursi, kur 

pašvaldība deliģē sniegt kultūras pakalpojumus uzņēmējiem, ar kopējo summu 57 

tūkst.eiro. Līdzīgi konkursi ir gan pieaugušo izglītībā un citās jomās. 

 

17.  Sēdes nobeigumā tiek ievēlēta uzņēmēju konsultatīvās padomes priekšsēdētāja 

Evija Bīriņa, kuru ievēl ar 10 balsīm un padomes priekšsēdētāja vietnieks Kaspars 

Rumba ar 11 balsīm. 

18. Linda Liepiņa,“Roboskola” vadītāja prezentē uzņēmējiem STEAM izglītības centra 

pakalpojumus. 

SLĒGTA: plkst. 18:30 

PIELIKUMI: 

SĒDI VADĪJA:         D.S.Zariņa 

 

SĒDI PROTOKOLĒJA:       D.S.Zariņa 


